
 Zápis 
 

z 5. jednání Komise rozvoje města 

konané dne 19. 4. 2023 ve Žďáře nad Sázavou 

  

Garant komise: Ing. Martin Mrkos, ACCA, starosta města 

Předseda komise: Mgr. Zdeněk Navrátil 

        Tajemník komise: Veronika Stejskalová, DiS. 

        Přítomni: Mgr. Zdeněk Navrátil, Mgr. Miroslav Inwald, Ing. Pavla Müllerová,   

                Ing. Miloslav Sláma, Mgr. Jaromír Brychta, Ing. Martin Černý, 

                Ing. Zdenka  Priatková 

        Omluveni:  

        Nepřítomni:  

        Hosté: Ing. Jan Prokop, Ing. Luboš Koubek, MUDr. Jan Mokříš 

        Legenda: červeně jsou informace pro RM,  fialově jsou úkoly v rámci komise 

 

1. Program jednání 

Hlasování o programu jednání 19. 4. 2023. 

Pro:  7  Proti: 0            Zdrželi se hlasování: 0            

Program jednání byl schválen. 

 

2. Účast hostů  

Hlasování o účasti hostů na jednání komise 19. 4. 2023. 

Pro: 7   Proti: 0            Zdrželi se hlasování:  0            

Účast hostů byla schválena. 

Jednání probíhalo za osobní účasti i online. 

 

3. Nemotorová doprava - cyklodoprava - cyklochodníky, cyklopřechody, atd… 

Hosté: Ing. Luboš Koubek, Ing. Jan Prokop 

 

Na úvod si vzal slovo pan starosta a seznámil členy komise s  tématem nemotorové 

dopravy. Uvedl, že je zpracován Generel dopravy, který má také část nemotorová 

doprava a z ní bude akcentována hlavně cyklodoprava. Prioritou je využít stávající 

infrastrukturu. V Generelu dopravy se nachází integrační opatření a segregační 

opatření, návrhy na budování různých cyklopřejezdů, cyklochodníků, cyklostezek. 

Díky Generelu dopravy byly vytipovány chodníky, které by šly po diskuzi s Policií ČR 

zlegalizovat na chodníky smíšené (chodník pro chodce i cyklisty). Parametry pro 

posuzování takovýchto chodníků jsou tři: šířka, sklon a počet chodců. Vznikerm 



smíšených chodníků dojde k vytvoření zajímavé sítě, jak bezpečně převést cyklisty z 

jednoho místa do druhého místa ve městě mimo silnici. Dalším důvodem pro 

zřizování smíšených chodníků je i připravit si prostor pro využití služby sdílených kol.  

 

Následně si vzal slovo Ing. Prokop a prezentoval téma cyklodopravy - cyklochodníky 

a cyklostezky. Představil stávající stav a danou situaci viz příloha č. 2, shrnutí - 

sumář jednotlivých cyklotras viz příloha č. 3 a cykloopatření viz příloha č. 4., která ve 

městě současně máme a dále vyhodnocení silných a slabých stránek. Slabé stránky 

jsou např.chybějící propojení, integrace, napojení na různé druhy zájmů. 

Prezentace probíhala dle přílohy č. 1 -  Cyklodoprava ve městě  

- přehled cyklotras ve městě, jejich slabé a silné stránky 

- stav cyklotras - vyhodnocení problémů - analýza vedení, analýza stezek, 

konfliktní místa chodci a cyklisté 

- cíle v cyklodopravě -  seznam cyklochodníků / cyklostezek 2023 -2024 

(odsouhlasené i v přípravě) i další možné, které jsou v řešení 

 

 

4.  Projekty města – SRI 

Prezentace dle přílohy č. 5. 

Prezentace:  Ing. Jan Prokop 

 

 

 

Další jednání komise rozvoje města proběhne ve středu 17.5.2023 v 16:30 hod. 

v zasedací místnosti rady města a online (dle potřeby), 2. patro budovy MěÚ - 

Žižkova 227/1 ve Žďáře nad Sázavou. 

 

 

Návrhy na téma příštího jednání: Tvrz a její okolí 

Návrhy témat příštích jednání: strategie městských prostor - např. DM Centrum, 

pěší trasy Billa, Street park, Brodská - architektonická soutěž, Park Klafar, Magistrála 


